
Folketingets Sundhedsudvalg har den 3. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 624 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S).

Spørgsmål nr. 624:

’’Finder ministeren, at de 12 hygiejnestandarder i en europæisk sammenhæng
udgør noget særligt, eller om andre lande har et tilsvarende kompleks af evi-
densbaserede hygiejnestandarder?”

Svar:
Hvis spørgeren med formuleringen ”udgør noget særligt” tænker på det, at hy-
giejnestandarderne forefindes i den standardform, som Dansk Standards 
standarder har, så er svaret ja. Den måde at opsætte standarderne på er unik 
for Danmark, fordi standarderne er udarbejdet i Danmark.

Hvis spørgeren med ”udgør noget særligt” tænker på det at have evidensbase-
rede retningslinjer på hygiejneområdet, så er svaret nej. Evidensbaserede hy-
giejnestandarder anvendes bredt i Europa, USA og andre steder.

Med venlig hilsen
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Folketingets Sundhedsudvalg

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W www.sum.dk

Dato: 9. august 2010
Enhed: Sygehuspolitik
Sagsbeh.: SUMJMY
Sags nr.: 1004405
Dok nr.:  247781

Sundhedsudvalget 2009-10
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 624
Offentligt


